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Tommerup, d. . marts  

BE-møde - Referat 

1. Godkendelse af dagsorden, valg af referent (Michael) og ordstyrer (Lea). 
Dagsorden godkendt med tilføjelse af nyt punkt 4 (se nedenfor).  
 

2. Godkendelse / opfølgning på sidste ordinære BE møde 16 November 2024 (referat 
vedhæftet indkaldelse), samt opfølgning på online godkendelse af 
regnskabsmateriale for YFU Danmark for regnskabsåret 2024 (3 Marts, sendt af 
vores revisor til godkendelse af BE). 
Godkendt, opfølgning af punkter kommer under dagens punkter/dagsorden. 

 
3. Forberedelse af Delegeret møde – de sidste forberedelser. Herunder bla. også: 

- Ledelses beretning, oplæg til DM, hvad er vores vigtigste ”talepunkter og 
meddelelser” til foreningen (se evt. også beretning i regnskab). (Lea lægger ud) 

- Status på økonomi. 2024 afsluttet og nu fokus på 2025, se opdateret budget. 
Ansøgertal, sidste update. Hosting offer mv. for 2026-27. 

- Regioner, delegerede. 
- Opstilling til BE. Vi har stillet forslag om at § skal ændres til: 
§ 16. Hver region tildeles 2 delegerede. Herudover fordeles 18 delegerede 
forholdsmæssigt mellem regionerne på baggrund af antallet af medlemmer i 
regionen i forhold til antallet af medlemmer i foreningen. 
- Alt det praktiske mv.  
- Tema / Arbejdsprogram for næste år. * 
* I FU har vi snakket om at fortsætte og arbejde videre med samme fokus punkter 
som sidste år inkl. workshop om arbejdsprogram, hvor vi deler folk op i  grupper. 
Michael foreslår at vi drejer diskussion hen på, hvordan vi når de måltal der er lagt 
op til i arbejdsprogrammet. 
 
Regnskabet for  er færdigt og godkendt af både bestyrelsen (BE) og revisor 
(inkl. årsrapport, revision, regnskab). Der er ingen kritiske bemærkninger og 
resultatet lander meget fornuftigt med et overskud på , kroner. Dette er 
væsentligt bedre end det budgetterede underskud på , kr. Der har været flere 
poster der endte bedre end umiddelbart forventet, bla. tipsmidler, vekselkurs, og 
færre udgifter på flere poster. 
Overordnet status er at vi har en meget solid økonomi, men selvfølgelig stadig 
skal have fokus på økonomien. God soliditet, pæn formue (bla. huset der ikke 
længere er lån i), fornuftig kontant beholdning selv på de tidspunkter hvor kasse 
beholdning er lavest mv. 
 
Budgettet for  er justeret efter  "lessons learned", nuværende ansøgertal 
mv. og fremlægges til godkendelse på Delegeretmøde (DM). Vi budgetterer med et 
underskud på knapt  tusind kr. 
 
Ledelsesberetning er forberedt (både den korte der kan ses i regnskabet og den 
mundtlige og mere uddybende der forelægges på DM). Ifht. vores overordnede 
målsætninger (bla.  studenter ud,  studenter ind) kan vi se at der stadig er et 
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stykke vej og vi skal se det mere som et mål der skal nås gennem kontinuerligt bedre 
tal over et par år, snarere end et kortsigtet mål vi skal nå på ét år.  
Et væsentligt indsatspunkt bliver (stadig) at sikre et tilfredsstillende højt aktivitets 
niveau i alle regioner. 
 
Regioner og delegerede. Det såkaldte obligatoriske regions møde skal afholdes 
efter den . Marts hvor det endelige og fulde DM materiale sendes ud. BE 
medlemmer følger op med regioner og hjælper til hvis det efterspørges. 
 
BE valg. Der er modtaget  kandidaturer som udsendes sammen med DM materialet. 
Forkvinden har valgt at acceptere kandidaturer frem til selve valget på DM. Der er 
yderligere  pladser ( BE positioner er på valg) og endvidere mulighed for  
suppleanter. Vi ved at flere overvejer at stille op - vi opfordrer meget til dette og 
tilbyder stor fleksibilitet ifht. at være BE medlem på (fx ifht. arbejdsopgaver).  
 
BE indstiller til at der vedtages en vedtægtsændring jf. paragraf om antal af 
delegerede. Vi foreslår at det samlede antal sættes lidt ned til mere at være i sync 
med det normale antal delegerede). Dette har naturligvis ingen konsekvens ifht. at 
alle medlemmer kan møde om til DM hvis de ønsker det. Tekst om forslag udsendes 
med DM materiale. 
 
Tema diskussion, arbejdsprogram for the næste år: Vi påtænker at lave en to-
trins raket: 
-  Første runde. Folk fra samme region spreder sig i de - grupper vi laver. 
Brainstormer bredt ifht. temaer og indsatser men til gengæld målrettet på konkrete 
aktiviteter og indsatser (Ditte kigger på hvordan dette kunne gøres i praksis, fx med 
et skema eller lign.). Der samles kort op i plenum. 
- Anden runde. Man samler sig med sin egen region, prioriterer og laver konkret plan 
of action for sin region. Måske som et årshjul, eller som aktivitetsplan (Ditte overvejer 
hvad der evt. kan bruges som skema). Det færdige "produkt" indgår i arbejdsprogram 
for næste år. 
 
Vi gennemgik det praktiske omkring DM. "Madmor", dirigent mv. 
 

. Oplæg / indspark på kursus weekend i huset (til ca. 20 kursus deltagere) 
Hvad laver BE. Hvad snakker vi om. Hvad er det vi SKAL (need to do…) og hvad 
er der også mulighed for (nice to do / ca do …). Vi bruger dagens BE møde og 
diskussion som eksempel: 
- Økonomi. USD kurs, skal vi købe nu, sikre en kurs vi kender (vi valgte på dagens 
møde at købe halvdelen af årets behov nu og delvist låse kursen til ca. ,)?  
- Studenter cifre, lige nu prognose på  ud,  ind… hvad betyder det for os? 
- Hvad er det for nogle opgaver vi har? Regionernes situation, arbejde, foreningen, 
de frivillige, aktiviteter mv. 
- Huset. Vedligeholdelse, forbedringer.  
- Valg til BE. 
- Fund raising. 
- Special projekter, fx Heartland. 

 
. Spørgsmålet om hvad der skal ske med de .kr der blev samlet ind til 
Jubilæumsfesten. Det skal op på næste bestyrelsesmøde d. . marts. 
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Bred enighed i V`BE at vi ønsker at pengene primært bruges til at hjælpe og rekruttere 
værtsfamilier. Efter drøftelse kom vi frem til følgende udkast til model: 
Pengene skal gå til, at sendeforældre fra årgangen 25/26 kan få 5.000 kr i afslag på 
programprisen, hvis de finder en værtsfamilie, der bliver godkendt som værtsfamilie i 
25/26. Det gælder også hvis de selv vil være værtsfamilie.  
FU og sekretariatet kan finjustere og sætte dette i gang 
 
. Nyt fra FU, Sekretariatet, udvalg, regioner. 
- Sekretariatet, FU, udvalg. Kort summering, detaljeret snak skal planlægges til 
kommende møder.  
- Status i regionerne. Snakkede om hvordan vi kan støtte op, hjælpe, fx i Nordjylland. 
Ditte orienterede om en indsats hun arbejder med for at få fondsmidler til at støtte op og 
lave en målrettet indsats.  
Kan man få studenter medhjælp ansat i Nordjylland, eller alternativt Århus? 
Flere arrangementer på tværs af regioner,  eller  regioner sammen. 
Lea tager bolden op ifht. Nordjylland for en "nu og her" plan, snakker med regionens 
medlemmer og melder videre til den kommende Bestyrelse om hvordan vi bedst kan 
hjælpe. 
 
. Evaluering af året for Bestyrelsen. 
Uformel Evaluering af året. Og tak til afgående BE medlemmer! 
 
Ditte foreslog at den nye bestyrelse planlægger en middag hvor der uformelt kan 
sættes punktum for det gamle og starte et nyt år i BE-regi. Det er for nye og afgående 
medlemmer (dvs. den nuværende og nye bestyrelse), samt sekretariatet. Dette var der 
opbakning til. 
 
. Evt. Ingen punkter til evt. på dette møde. 


